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Voorwoord 
Binnenkort sluiten wij het jaar 2023 af; 
een korte terugblik is derhalve op z’n 
plaats. Centraal stond dit jaar de afronding 
van de co-creatie Dorpsvoorzieningen 
Maarn Maarsbergen. Een positief punt is 
dat er nu eindelijk een beslissing genomen 
is door de gemeenteraad. Over de 
uiteindelijke uitkomst lopen de meningen 
uiteen. Als voorzitter van de VBMM ben ik 
van mening dat het besluit een gemiste 
kans is. Te veel is gekeken naar de situatie 
van vandaag; onvoldoende zijn de 
toekomstige ontwikkelingen meegewogen. 
Ten aanzien van de gevolgde procedure 
om tot dit voorstel te komen zijn wij 
uiterst kritisch en vragen wij B&W op korte 
termijn de co-creatie te evalueren. Elders 
in deze Mare vind je hier meer over. Als 
VBMM maken wij ons grote zorgen over 
het (negatieve) effect van de door de 
gemeenteraad gehanteerde procedures en 
ingrepen, op de betrokkenheid van onze 
inwoners en de bereidheid om in andere 
situaties veel tijd te investeren in een 
dergelijk project. 
Inmiddels vindt overleg plaats over nieuwe 
bouwprojecten op twee inbreidings-
locaties, te weten aan de Tuindorpweg 
(Vandenberg-terrein) en aan de 
Kapelweg/Buurtsteeg. Als VBMM-bestuur 
juichen wij het realiseren van nieuwe 
woningen in Maarn en Maarsbergen toe. 
Jammer genoeg heeft de gemeenteraad 
onlangs bij de te realiseren nieuwbouw 
aan de Tuindorpweg een vierde woonlaag 
goedgekeurd en staat deze vierde 
woonlaag ook in de plannen aan de 
Kapelweg/Buurtsteeg. Wij vinden deze 
vierde woonlaag niet passen in dorpen als 

Maarn en Maarsbergen. Daarbij komt dat, 
gelet op de beide locaties (tegen het spoor 
en de A12), een vierde woonlaag 
onevenredig veel last zal hebben van 
geluidshinder en fijnstof. Volgens de 
gemeenteraad is dit echter geen 
probleem. 
 
Niet in alle opzichten positieve bespiege-
lingen als het gaat om de ontwikkelingen 
in onze mooie dorpen. Rest mij nog u 
namens het bestuur een goed en vooral 
gezond 2024 toe te wensen. 
 
Rinnie van der Horst, voorzitter VBMM 
 

Vacatures bestuur 
VBMM is dringend op zoek naar een 
nieuwe voorzitter en een algemeen 
bestuurslid. 
 
VBMM is nu en in de toekomst van belang! 
Nu en in de toekomst zijn en komen er 
onderwerpen op het gebied van 
infrastructuur, bouwprojecten en zaken 
van algemeen dorpsbelang, die de 
aandacht vragen. En VBMM is een 
belangrijke gesprekspartner voor het 
gemeentebestuur. Een vereniging als 
VBMM is daarom zeer gewenst!  Maar dan 
moeten er wel inwoners zijn die toe willen 
treden tot het bestuur.  
 
Meld je aan als bestuurslid via 
secretaris@vbmm.nl.  
 
Wanneer je zelf geen bestuurslid wilt 
worden, kun je ons wellicht helpen om 
bestuursleden te vinden.  

 
 
 

                 Nieuwsbrief De Mare 
                 December 2023 
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Bijeenkomst inzake verkeersknelpunten 
Maarn en Maarsbergen 
Tijdens het eerste kwartaal 2024 
bespreekt de raad een voorstel van B&W 
inzake het verkeer en vervoer in de 
gemeente. In dit voorstel wordt o.a. een 
meerjaren-investeringsplan opgenomen 
alsmede een prioritering van knelpunten, 
op te pakken in de komende jaren. 
 
De VBMM meent dat dit een verkeerde 
volgorde van overleg/participatie is en 
heeft daarom besloten een avond te 
organiseren op donderdag 18 januari a.s. 
20.00 uur in de Twee Marken, waar wij de 
leden en andere belangstellenden de 
gelegenheid geven in gesprek te gaan met 
elkaar, het bestuur en mogelijk een 
vertegenwoordi-ging vanuit de 
gemeenteraad/B&W over de ervaren 
knelpunten in Maarn en Maarsbergen. 
 
Knelpunten die regelmatig genoemd 
worden zijn onder meer de Haarweg en de 
verkeershinder de komende jaren bij de 
aanleg van de ondertunneling in 
Maarsbergen, de parkeerproblematiek 
rond het station in Maarn, de snelheid op 
de N227 ter hoogte van de bebouwde kom 
van Maarn en de verkeerssituatie op 
diverse punten van de Tuindorpweg. 
 
Graag opgeven via de mail. Bij eventuele te 
grote belangstelling krijgen de leden van 
de VBMM voorrang. Uiteraard nodigen wij 
de raadsleden en B&W ook uit. 
 

 
 

Bouwplannen Tuindorpweg 21-25 
(Vandenberg-terrein) 
Op 14 december jl. heeft de 
gemeenteraad het Stedenbouwkundig 
kader voor de nieuwbouw op het terrein 
van voorheen drukkerij VandenBerg goed 
gekeurd. Dit houdt o.a. in dat de 
gemeenteraad akkoord is gegaan met een 
vierde woonlaag op het deel van het 
appartementengebouw dat het dichtst bij 
de spoorlijn en de A12 ligt. De VBMM 
heeft middels een zienswijze en het 
inspreken bij de beeldvormende 
vergadering over dit onderwerp onze 
bezwaren hiertegen kenbaar gemaakt, 
echter zonder resultaat. 
 
Gelet op de besluitvorming rond de 
dorpsvoorzieningen en de beperkte 
mogelijkheden om hierbinnen 
woningbouw te realiseren, is de VBMM 
bang dat het verruimen van de toegestane 
bouwhoogte in Maarn Maarsbergen de 
weg opent om ook op andere locaties de 
oplossing in de hoogte te zoeken. Dit 
ondanks door dorpsgenoten nadrukkelijk 
aangegeven argumenten om de 
bouwhoogte in onze dorpen te maximeren 
op de hoogte van Trompstaete. 
 
Omwonenden hebben aangegeven dat zij 
niet tevreden zijn over de gevolgde 
participatie tot nu toe. De 
projectontwikkelaar heeft in twee 
bijeenkomsten verschillende plannen 
gepresenteerd en deze toegelicht. Verder 
dan het verstrekken van informatie is het 
tot op heden niet gekomen. In goed 
overleg met de omwonenden heeft de 
VBMM de projectontwikkelaar verzocht 
om op korte termijn een derde overleg te 
plannen. Afgesproken is dit uiterlijk in de 
tweede helft van februari plaats te laten 
vinden.  
 
  

mailto:secretaris@vbmm.nl
https://www.vbmm.nl/wp-content/uploads/2023/12/Zienswijze-VBMM-inzake-stedenbouwkundigkader-Tuindorpweg-21.pdf
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Speelplekken 
Als aangegeven in onze vorige nieuwsbrief 
werkt de gemeente toe naar centrale 
speelplekken (beheer en onderhoud zijn 
de verantwoordelijkheid van de 
gemeente) en initiatief speelplekken 
(onderhoud is de verantwoordelijkheid 
van burgers). Begin november kwam, op 
initiatief van de VBMM een handjevol 
geïnteresseerden bijeen om te bekijken 
hoe hiermee om te gaan en eventueel hoe 
hieraan invulling te geven. Wat opvalt is 
dat de gemeente de speelplek op de hoek 
Kapelweg/Maarnse Grindweg als centrale 
speelplek aanmerkt en de veelvuldig 
gebruikte speelplek op De Pol als 
initiatiefplek. De deelnemers van het 
overleg en de VBMM zijn van mening dat 
het wenselijk is om deze speelplekken om 
te ruilen. Een snelle peiling onder 
omwonenden en Maarnse ouders met 
kinderen ondersteunde dat standpunt. De 
VBMM heeft de GUH benaderd en via een 
op te stellen motie/amendement zal de 
Raad gevraagd worden om akkoord te 
gaan met deze omwisseling.  
 
Energietransitie 
Nu, aan het eind van 2023, is het tijd de 
balans op te maken van twee initiatieven 
vanuit de VBMM gericht op de energie-
transitie; zonnelint A12 en haalbaarheids-
studie naar het verplaatsen/ondergronds 
brengen van hoogspanningsleidingen. 
  
Zonnelint A12 
Een bekende uitspraak van John F. 
Kennedy is dat succes vele vaders heeft, 
maar dat de mislukking steeds een wees 
is.  
  
Hoe zat het ook alweer? 
In februari 2016 neemt Barend van Ginkel 
contact op met de gemeente met de vraag 
om te onderzoeken of plaatsing van 
zonnepanelen op de geluidswal op de A12 

bij Maarn mogelijk is. Samen met 
Heuvelrug Energie en de gemeente volgen 
vele overleggen met RWS, BAM en het 
Rijksvastgoedbedrijf. RWS geeft aan het 
een goed plan te vinden en vraagt de 
lokale werkgroep naar de mogelijkheden 
om dit breder te trekken ofwel kunnen 
jullie ervoor zorgen dat er meerdere 
gemeentes meedoen met dit project. Deze 
stap is voor de vrijwilligers in de 
werkgroep uiteraard een veel te grote 
stap. Juist bij de opschaling van zo een 
project is de samenwerking tussen 
centrale en decentrale overheid een must. 
Het programma OER (Opwekking Energie 
Rijksgrond) wordt door RWS opgetuigd en 
vanaf dat moment pleit VBMM ervoor dat 
ook zonnelint A12 wordt opgenomen in 
het OER programma. 
  
Dit initiatief wordt later ondersteund door 
een motie van het CDA om een zonnelint 
te creëren waarbij ook de strook tussen 
het spoor en de A12 tussen Driebergen en 
Maarn wordt opgenomen. 
  

 
 
Huidige status 
Het is goed om te melden dat nu, na bijna 
8 jaar, de gemeente samen met 
Rijkswaterstaat en andere partners een 
onderzoek is gestart naar de 
mogelijkheden om zonnepanelen langs de 
A12 te realiseren. Dit is gedaan middels 
een getekende intentieovereenkomst. 
Binnen dit project wordt gekeken naar 
mogelijkheden om zo veel mogelijk zonne-
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energie te realiseren langs de A12. In het 
GUH uitvoeringsprogramma ‘Groen en 
Duurzaam Doen’ staat dat de 
mogelijkheden van een zonnelint langs de 
A12 nader onderzocht wordt. Met de 
ondertekening van deze intentieverklaring 
is een mooie vervolgstap gezet. 
 
Er zijn nog een paar cruciale en complexe 
stappen te nemen, maar het lijkt nu echt 
de goede kant op te gaan! De VBMM 
hoopt dat binnen afzienbare tijd ook 
daadwerkelijk zonnepanelen worden 
geplaatst langs de A12. Vanuit VBMM 
zullen we uiteraard de voortgang blijven 
monitoren en waar nodig de voortgang 
proberen te versnellen zoals we dit ook 
afgelopen jaren hebben gedaan. 
 
Hoogspanning 
Het andere initiatief vanuit VBMM, in 
samenwerking met de lokale politiek, 
betreft een haalbaarheidsstudie om te 
bepalen of de hoogspanningsleidingen die 
Maarn doorklieven, verplaatst of 
ondergronds gebracht kunnen worden. 
Samen met CU en D66 pleitte VBMM 
ervoor om deze haalbaarheidsstudie uit te 
laten voeren door Tennet. Afgelopen 
kwartaal heeft de raad besloten deze 
studie te laten uitvoeren door Tennet. De 
verwachting is dat deze studie gereed zal 
zijn in vierde kwartaal van 2024. De 
haalbaarheidsstudie moet duidelijk maken 
wat de mogelijkheden en kosten zijn.  
 

 

 
Kortom op beide dossiers zijn concrete 
stappen gezet en ook in 2024 zal VBMM 
jou als lid op de hoogte blijven houden van 
de voortgang. Mocht je nu zelf willen 
meewerken aan dit soort dossiers dan 
verzoeken we je contact op te nemen met 
VBMM en dan bekijken we samen welke 
bijdrage jij wilt leveren. 
 
Bouwplannen Kapelweg/Buurtsteeg 
Op 28 november jl. heeft een presentatie 
van de nieuwbouwplannen aan de 
Kapelweg/Buursteeg plaatsgevonden. 
Zoals bekend is dit initiatief door de 
familie Donselaar opgezet; zij zien graag 
dat er huurwoningen op hun kavel aan de 
Kapelweg worden gebouwd. Hiermee 
tegemoetkomend aan de groeiende vraag 
naar passende huurwoningen in Maarn. In 
overleg met de projectontwikkelaar is 
contact gezocht met de Woningbouw-
vereniging in Maarn. Dit heeft geleid tot 
een samenwerking om zo het nieuwbouw-
plan te realiseren.  
 

 
 
De bijeenkomst is georganiseerd door de 
projectontwikkelaar, de Woningbouw-
vereniging Maarn en A&R architecten en 
was vooral bedoeld om de direct 
omwonenden te informeren over de 
plannen. Om het plaatje compleet te 
maken zijn er tekeningen getoond van 
beide woonblokken. In totaal is het de 

mailto:secretaris@vbmm.nl
mailto:secretaris@vbmm.nl
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bedoeling om meer dan 40 woningen in 
het "midden en sociale" huursegment te 
realiseren. Zorgen van de buurtbewoners 
zijn zeker aan de orde gekomen. Deze 
bestaan met name uit het bouwen met 
een 4de woonlaag (wat voor Maarn 
ongewoon is), geluidsoverlast, fijnstof, 
ontwikkeling van de A12. Belangrijkste 
zorg is het eventueel verdwijnen van het 
groen en de natuur in de buurt.  
Doel is om medio 2024 met de 
bouwwerkzaamheden te kunnen starten. 
Zodra hierover meer bekend zal dit zeker 
door het VBMM gemeld worden. 
 
YMCA 
De voorgenomen verhuizing van YMCA 
Kampeercentrum naar het Henschoter-
meer is van de baan. De benodigde 
wijziging van het bestemmingsplan blijkt 
niet mogelijk vanwege de aanwezigheid 
van de das (beschermd). De VBMM en 
MMN (Maarn Maarsbergen Natuurlijk) 
hadden begin dit jaar gezamenlijk een 
zienswijze ingediend waarin wij pleitten 
voor een second opinion inzake de 
uitgevoerde natuurtoets. Deze bleek 
onvolledig omdat een ervaren 
veldonderzoeker o.a. sporen van de das in 
het betreffende gebied had gevonden.  
 

 
 
Evaluatie co-creatie dorpsvoorzieningen 
Maarn Maarsbergen 
De VBMM heeft per brief het College van 
B&W opgeroepen om op korte termijn het 
co-creatieproces inzake de 
dorpsvoorzieningen te evalueren. Gelet op 

de bovenmatige inspanningen van een 
groot aantal inwoners van Maarn en 
Maarsbergen en de investeringen die de 
gemeente heeft gedaan om dit proces 
mogelijk te maken, is de VBMM van 
mening dat deze evaluatie van groot 
belang is. Daar komt bij dat in het kader 
van nieuwe participatie van inwoners van 
onze gemeente lessen getrokken kunnen 
worden uit dit intensieve 
participatietraject. De VBMM heeft een 
grote voorkeur voor een evaluatieproces 
onder leiding van een neutrale en deskun-
dige persoon of instantie. Tevens heeft de 
VBMM gevraagd naar de wijze waarop de 
gemeente bij de verdere totstandkoming 
van de dorpsvoorzieningen de participatie 
van de inwoners verder vormgeeft. Van 
belang daarbij is in hoeverre de criteria, 
die door een groot aantal bewoners zijn 
geformuleerd in fase B van het co-creatie-
proces, worden meegenomen in de 
verdere uitwerking van dit project. 
 
Onderdoorgang N226 (Maarsbergen) 
Op 15 november jl. was de 
inloopbijeenkomst in het Dorpshuis de 
Twee Marken in Maarn. Er was een grote 
opkomst en er zijn veel vragen gesteld 
over het project.  
Het ontwerp is inmiddels ingediend voor 
de omgevingsvergunning. Het ontwerp is 
ook gepresenteerd tijdens deze 
inloopbijeenkomst. Op de projectwebsite 
van ProRail kun je het ontwerp bekijken. 
 
Door de landelijke stikstofproblematiek is 
de bouwplanning aangepast. Hierdoor 
verschuift de volledige afronding van het 
project naar 2027. Vanaf januari 2024 zal 
Hegeman Bouw & Infra starten met het 
inrichten van het bouwterrein. Dit 
betekent dat bouwketen en bouwhekken 
worden geplaatst en het terrein wordt 
ingericht voor de werkzaamheden. Vanaf 
maart 2024 wordt gestart met de 

https://elinkeu.clickdimensions.
https://elinkeu.clickdimensions.
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werkzaamheden van de spooronder-
doorgangen. De eerste fase is de aanleg 
van de rotonde en de aansluiting van de 
N226 op de Tuindorpweg. In april 2026 
wordt de onderdoorgang voor snelverkeer 
in gebruik genomen en daarna wordt de 
onderdoorgang voor langzaam verkeer 
aangelegd. Deze is mei 2027 gereed. We 
gaan omwonenden tijdens de werkzaam-
heden continu op de hoogte blijven 
houden via de BouwApp en de nieuws-
brief. 
  
De voorlopige bouwfasering vind je op de 
projectwebsite van ProRail.  
 

 
 
Overleg met raadsleden 
Op 28 november jl. heeft het VBMM 
bestuur een plezierig en open gesprek 
gehad met raadsleden van onze 
gemeente. Alle fracties waren 
vertegenwoordigd met uitzondering van 
de SGP (verhinderd). Op de agenda 
stonden de evaluatie van het proces rond 
dorpsvoorzieningen, woningbouw in 
Maarn/Maarsbergen, 
verkeersproblematiek en het invullen van 
participatie bij (bouw)projecten. 
 
De VBMM sprak haar ongenoegen uit over 
het verloop van het co-creatie proces 
DoeMaarn Mee. Door de raadsleden werd 
aangegeven dat het proces door hen 
geëvalueerd zal worden, waarbij tegelijk 
werd aangetekend dat de raad zich niet 
inhoudelijk met het proces mag 
bemoeien. En dus ook niet veel kennis 

heeft daarvan. Wel wordt verwacht dat 
het DMM team (e/o anderen) betrokken 
worden bij de evaluatie. 
 
Het onderwerp ‘co-creatie proces’ was ook 
de inleiding naar een gesprek over 
participatie van de burgers 
(belanghebbenden, omwonenden) bij 
gemeentelijke projecten in het algemeen. 
In de Omgevingswet is geregeld dat 
projectontwikkelaars moeten kunnen 
aantonen dat belanghebbenden tijdens de 
projectuitvoering een stem hebben 
gekregen (participatie). De kwaliteit van 
deze participatie is echter niet vastgelegd. 
De raad mag daar geen oordeel over 
uitspreken, geen eisen van te oren 
vastleggen en ook achteraf alleen 
vaststellen dat er participatie is geweest. 
De raadsleden gaven aan moeite te 
hebben met deze beperkingen. Wellicht 
zou de Participatiewet verruiming kunnen 
geven. 
Hier ligt, volgens raadsleden, mogelijk ook 
een taak voor de VBMM. Des te eerder zij 
bij een (bouw)project betrokken is, des te 
beter kan zij de participatie van 
belanghebbenden vormgeven. Maar dat 
betekent dat de VBMM zelf de participatie 
moet initiëren en niet afwachten totdat 
bewoners zelf actief worden. Zij zou dan 
ook in een vroeg stadium leden van de 
raad kunnen informeren over hetgeen er 
speelt.  
 
Gesprek met wethouder Boonzaaijer 
Op donderdag 23 november jl. hadden wij 
ons periodiek gesprek met de 
dorpswethouder voor Maarn en 
Maarsbergen de heer Boonzaaijer. In het 
kort kwamen de volgende zaken aan de 
orde: 
 
Project Dorpsvoorzieningen Maarn 
(vervolg van DoeMaarnMee) 

https://elinkeu.clickdimensions._yCVOT6nwQN_5cJhTuTTJw
https://elinkeu.clickdimensions._yCVOT6nwQN_5cJhTuTTJw
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Wethouder Boonzaaijer respecteert de 
uitkomst van de beslissing van de 
gemeenteraad, maar is het met VBMM 
eens dat over het proces van 
besluitvorming kritische kanttekeningen 
geplaatst kunnen worden. De wethouder 
is het met VBMM eens dat op korte 
termijn het proces van co-creatie en 
participatie geëvalueerd moet worden. Op 
korte termijn omdat bij de verdere 
uitwerking van het gekozen scenario ook 
co-creatie en participatie een rol spelen. 
VBMM pleit voor evaluatie onder leiding 
van een externe deskundige. Afgesproken 
wordt dat VBMM aan het college een brief 
stuurt over een voorstel tot evaluatie.                                    
 
Omgevingsvisie: invulling Dorpsgericht 
Werken 
Wethouder Boonzaaijer schetst dat de 
Omgevingsvisie inderdaad vertaald moet 
worden naar Omgevingsplannen voor 
Maarn en Maarsbergen om zodoende 
recht te doen aan het dorpseigen karakter. 
Het feit dat de dorpscoördinatoren 
verdwenen zijn, betekent niet dat het 
dorpsgericht werken verdwijnt. De 
vakinhoudelijke ambtenaren zullen bij het 
dorpsgericht werken een grotere rol 
spelen. Het eerste Dorpsspreekuur voor 
Maarn was volgens de wethouder en 
VBMM geslaagd. De intentie is om per 
dorpskern om de 2 maanden een 
spreekuur te houden. 
 
Infrastructuur 
Gezien de ruimtelijke ontwikkelingen 
(nieuwbouwprojecten) en reeds 
bestaande knelpunten dringt VBMM aan 
op een verkeerscirculatieplan. VBMM pleit 
ervoor dat het GVVP (Gemeentelijk 
Verkeers- en Vervoer Plan) dat in het 1e 
kwartaal 2024 in de raad wordt besproken 
ook zoveel mogelijk wordt gevoed door 
kennis en ervaring van inwoners, dus ook 
weer participatie. 

 
Henschotermeer 
Wethouder Haaxma zit namens de GUH in 
de Stuurgroep Henschotermeer. Deze 
stuurgroep bewaakt het ontwikkelkader 
Henschotermeer. In die zin is de gemeente 
op de hoogte van de recente ontwikke-
lingen. Voor wat betreft de voorgenomen 
bebouwing op het grondgebied van de 
gemeente UH past dit in het ontwikkel-
kader. Punt van aandacht wordt wel de 
exploitatie van deze voorzieningen: aantal 
evenementen per jaar, sluitingstijden 
middag en avond etc. 
 
Woningbouwprojecten 
VBMM pleit ervoor al in een vroeg 
stadium van het ontwikkelproces de 
kaders voor de initiatiefnemer, 
projectontwikkelaar en participatie door 
omwonenden helder te maken. Het 
participatieproces verloopt in de praktijk 
vaak onvoldoende. Recent voorbeeld is 
het plan Tuindorpweg 21-25 Maarn. 
VBMM is van mening dat de kaders voor 
een bouwproject beter toegankelijk 
moeten zijn. Ook voor de inwoners moet 
helder zijn waar en welke eisen de 
gemeente stelt aan bouwprojecten in 
Maarn en Maarsbergen. Wat betekenen 
bijvoorbeeld Nota Ruimtelijke Kwaliteit, 
Nota Woonkwaliteit bij aanvullende 
woningbouw in stedelijk gebied, de 
Welstandscommissie etc. VBMM zal dit 
verder uitzoeken.  
 
 
 
 


